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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 15 dec. 1961
*'s Morgens te 10 uur aangevangen en 's middags en zaterdagmorgen 16 dec. voortgezet,
Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President De Quay en de Ministers Van Aartsen, Beerman, (bij de
punten 1 - 16, 18a en 18h), Klompé, Korthals, Marijnen, De Pous, Toxopeus, Veldkamp en
Zijlstra (afwezig zijn de Ministers Cals, Luns en Visser).

Voorts zijn aanwezig de Staatssecretarissen Bot (punt 2a), Roolvink (punt 18i),
Schmelzer (punten 12, 14, en 18i) en Stijkel (punten 2c, 12 en 13).

Secretaris: J. Middelburg.

2. Buitenlands beleid
a. Nieuw-Guinea (Zie notulen MR 8 december 1961, punt 2a.)
De Minister-President stelt voor, nu het debat in de Tweede Kamer over het Nieuw-Guineabeleid
op 2 januari a.s. is gesteld, om tussen Kerstmis en Nieuwjaar de discussie hierover in de
Ministerraad te houden. De Raad besluit, dat hiervoor de vergadering van vrijdag 29 december
gereserveerd zal worden; tevoren zal men in Brussel laten weten, dat op die dag geen
vergaderingen van de Ministerraden van EEG of Euratom kunnen plaatsvinden. De bespreking
op 29 december zal zo mogelijk door een nota van Buitenlandse Zaken worden ingeleid. De
Minister-President deelt voorts mede, dat in New York ambassadeur Schürmann op 8 december een
onderhoud heeft gehad met de voorzitter van de Algemene Vergadering Slim, wie hij vroeg of
deze zich reeds een denkbeeld had gevormd over de samenstelling van de
Dekolonisatiecommissie van Zeventien, gezien onze verwachting, dat deze commissie ook aan de
Nederlandse voorstellen inzake Nieuw-Guinea aandacht zal gaan besteden. De voorzitter Slim
was ook van oordeel, dat deze commissie zich met de kwestie zou gaan bemoeien. Men was het
erover eens, dat noch Nederland noch Indonesië deel zouden moeten uitmaken van deze
commissie. Op de vraag wat Schürmann ervan dacht als Nederland onder auspiciën van de
commissie met Indonesië zou gaan onderhandelen, heeft Schümann geantwoord hierop zonder
instructie weinig te kunnen zeggen. Dezerzijds is hierop vervolgens het antwoord gegeven, dat
Nederland met de resolutie van de Brazzaville-landen heeft ingestemd en dat Nederland bereid is
in plaats van de voorzitter of Secretaris-Generaal van de VN de auspiciën van de Commissie van
Zeventien te aanvaarden, mits men goed begrijpt, dat Nederland ervan uitgaat, dat aan de
bevolking van Nieuw-Guinea het recht van zelfbeschikking toekomt. Daaraan is toegevoegd, dat
wat de praktische uitwerking betreft de Commissie van Zeventien een bezoek aan Nieuw-Guinea
zou kunnen brengen, als het gesprek met Indonesië zou vastlopen. De Regering heeft ook kennis
genomen van de inhoud van de brief, die de Amerikaanse president Kennedy aan Sukarno heeft
geschreven, nadat ambassadeur Van Roijen met een Amerikaanse functionaris had gesproken.
Hierin geeft Kennedy opnieuw een ernstige waarschuwing tegen agressie en verklaart hij zich
bereid, dat de VS als bemiddelaar optreden. Naar aanleiding hiervan is o.a. medegedeeld, dat
Nederland eventueel geweld met militaire middelen zal keren, dat de Indonesische dreiging met
geweld niet in overeenstemming is met de Indonesische bereidverklaring tot een gesprek en dat
Nederland bereid is een Indonesisch verzoek te aanvaarden om de diplomatieke betrekkingen te
hervatten. Aan de Amerikaanse regering is ook medegedeeld, dat Nederland bereid is hiervoor de
procedure te volgen, dat in beide hoofdsteden gelijktijdig een verklaring inzake hervatting van de
diplomatieke betrekkingen wordt gepubliceerd. Voorts is ook aan de Amerikaanse regering
medegedeeld, dat Nederland bereid is de bemiddeling te aanvaarden van de Commissie van
Zeventien in de plaats van de voorzitter of de Secretaris-Generaal van de VN.
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Minister Klompé heeft begrepen, dat de tijdlimiet voor het bereiken van
overeenstemming bij directe onderhandelingen tussen Nederland en Indonesië, die in de
Brazzavilleresolutie werd genoemd, niet meer is herhaald. De Minister-President bevestigt dit.

Minister Zijlstra stelt de vraag waarom aan de bereidverklaring tot overleg op basis
van de eerste alinea van de Brazzavilleresolutie zijn toegevoegd de woorden: "mits men goed
begrijpt, dat Nederland ervan uitgaat, dat Nieuw-Guinea het recht van zelfbeschikking toekomt".
Spreker ziet niet wat men met dit laatste aanmoet bij de uitvoering, tenzij hierover nog een
briefwisseling nodig zou zijn. Staatssecretaris Bot licht toe, dat deze zinsnede niet voorkomt in een
antwoord, maar in een instructie aan de Nederlandse ambassadeur. Minister Klompé had dezelfde
reactie als Minister Zijlstra, maar zij hoopt, dat Van Roijen begrijpt, dat dit een instructie is. De
Minister-President stelt voor over dit punt zonodig verder te spreken in de vergadering van de
Ministerraad, die speciaal aan dit vraagstuk gewijd zal zijn. Spreker acht het goed, dat het
Kamerdebat nog is uitgesteld, aangezien dan zal kunnen blijken, dat de Nederlandse regering
intussen niet heeft stilgezeten.
- - -


